
Groningen, 3 augustus 2023
 
Betreft: gevolgen uitspraak Raad van State rond vleermuisbescherming

Schriftelijke vragen art. 36 van RvO

Geacht college,

De Raad van State heeft gisteren uitspraak gedaan in een zaak tussen een isolatiebedrijf in 
Best en de omgevingsdienst Utrecht. Het ging in de zaak over het isoleren van woningen en of 
het bedrijf daarbij voldoende had gedaan om de aanwezigheid van vleermuizen te 
onderzoeken.1 Iedereen die een pand wil slopen of isoleren moet “voldoende zorg in acht” 
nemen om te voorkomen dat vleermuizen kwaad wordt gedaan, zo bepaalt de wet. Voor de 
uitspraak van de Raad van State was de precieze inhoud van de wet nog niet helemaal 
duidelijk. De uitspraak maakt helder dat een ecologisch onderzoek verplicht is. Dit geldt niet 
alleen voor woningcorporaties en bouwbedrijven, die doorgaans al ecologisch onderzoek 
uitvoeren. Het geldt ook voor particulieren.

De uitspraak en wat de gevolgen ervan kunnen zijn voor verdere woningisolatie baart de fractie 
van het CDA zorgen. Ecologisch onderzoek is duur en neemt veel tijd in beslag, ook gezien het 
tekort aan ecologen in Nederland. Vereniging Eigen Huis sprak eerder al haar zorgen uit over 
de vertraging en hogere kosten door het onderzoek en vreest dat dit mensen tegen zal houden 
bij het isoleren van hun woning.2 Het isoleren van woningen is van groot belang voor het 
behalen van klimaatdoelstellingen en zéker in het terugdringen van energiearmoede. Het CDA 
heeft naar aanleiding van deze ontwikkelingen een aantal vragen.

1. Wat betekent de uitspraak voor woningeigenaren, corporaties en projectontwikkelaars in
Groningen? Gaat het college hierover in gesprek met bijvoorbeeld Vereniging Eigen 
Huis, woningcorporaties en projectontwikkelaars?

2. Herkent het college het landelijke beeld dat ecologisch onderzoek duur is en een lange 
wachttijd kent? Hoe zit dit in Groningen?

3. Kan het college inzichtelijk maken welke plannen voor isolatie hierdoor vertragng 
oplopen en hoe lang deze vertraging duurt?

4. Hoe kan het college huiseigenaren waarvoor een ecologisch onderzoek te duur is of die 
vertraging oplopen bij het isoleren van hun huis ondersteunen?

5. Ziet het college mogelijkheden in wijkgerichte aanpak bij het uitvoeren van ecologisch 
onderzoek, zodat hele buurten in een keer duidelijkheid krijgen? Zo ja, is het college 
bereid dit verder te onderzoeken? Zo nee, waarom niet?

6. Hoe verhoudt deze uitspraak zich volgens het college tot het tegengaan van 
energiearmoede op de lange termijn?

1 Vleermuizen gooien roet in het eten voor isolatieplannen 
kabinethttps://www.nrc.nl/nieuws/2023/08/02/vleermuizen-gooien-roet-in-het-eten-voor-isolatieplannen-
kabinet-a4171092
2 https://www.trouw.nl/a-b72dbe4a



Hoogachtend,

Etkin Armut
CDA


